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Kære Bent Lohmann 

 

Tak for din henvendelse fra den 11. september 2018 til Teknik- og Miljøforvaltningen vedrørende Distortion 

2018. Jeg svarer dig, da henvendelsen vedrører mit ansvarsområde i forvaltningen. 

 

Først og fremmest tak for lokaludvalgets kommentarer. Jeg hæfter mig ved, at flere af jeres bemærkninger 

omhandler de afledte gener som Distortion-arrangementet på Rådhuspladsen afstedkommer, herunder 

bl.a. støjgener fra helikopter, efterfester i bl.a. Vestergade og Studiestræde samt publikums adfærd med 

urinering på gaden og hærværk af blomsterpotter uden for arrangementsområdet. Dette er et billede 

forvaltningen kan genkende fra de borgerklager, vi har modtaget over Distortion-gadefester.  

 

Inden for det handlerum, forvaltningen har som myndighed, arbejdes der løbende på at mindske 

nabogener mest muligt, eksempelvis via de skærpede rammevilkår til arrangøren. I sidste ende skal de 

nabo-, miljø- og støjgener, som arrangementet uundgåeligt vil afstedkomme, afvejes mod den kulturelle og 

oplevelsesmæssige værdi af arrangementet. 

 

Du stiller i kommentarerne en række konkrete spørgsmål, som jeg besvarer herunder: 

 

Ad punkt 5 og 13 Diskrepans i informationen om sluttidspunkt for musikafspilning på Rådhuspladsen. 

I rammetilladelsen for 2018 blev der givet tilladelse til musik frem til kl. 01:00 - en time længere end 2017. 

Dette var gjort i et forsøg på at aflaste generne fra efterfester i Indre By ved en forhåbning om, at publikum 

ville gå hjem og ikke trække ud i gaderne, når scenen lukkede ned. Dette viste sig ikke at være tilfældet, og 

det kan konkluderes, at der ikke var nævneværdigt forskel på publikums adfærd mellem 2017 og 2018. 

NUS/NUS har oplyst forvaltningen, at de i deres informationsmateriale havde informeret om musik frem til 

kl. 24:00 på Rådhuspladsen, selvom der var tilladelse til kl. 01:00 ud fra et strategisk hensyn om ikke at 

tiltrække for mange gæster. Hjemmesideteksten om musik til kl. 22:00 på Rådhuspladsen har arrangøren 

vedkendt var en fejl. Sluttidspunktet kl. 22:00 var gældende for brokvartererne.  

 

Ad punkt 5, 12 og 15 Informationsniveau og lokal forankring i Indre By 

Såfremt NUS/NUS ansøger om Distortion på Rådhuspladsen i 2019, vil forvaltningen have et fokus på, at 

differentiere mellem Indre By og brokvartererne, når det kommer til fastsættelse af vilkår om lokal 

forankring og naboinformation. Den lokale forankring i Indre By bør ikke nødvendigvis have samme vilkår 

om fx samarbejde med det lokale erhvervsliv som i brokvartererne. Omvendt kan det være et andet behov 

for information i Indre By. Scenen på Rådhuspladsen har i forvaltningens optik primær funktion som 

aflastning for brokvartererne.  

 

Ad punkt 31 Det tilladte lydniveau på Rådhuspladsen – hvordan blev det vurderet? 

Som du selv skriver, er der ingen fastsatte miljøkrav på Rådhuspladsen, og der var i rammetilladelsen til 

Distortion 2018 ikke sat anden begrænsning end sluttidspunktet kl. 01:00. Kommunens støjvagter var til 
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stede både under lydprøver på Rådhuspladsen og i forbindelse med selve koncerten om aftenen. Der blev 

ikke sat en begrænsning af støjniveauet fra forvaltningens side.  

 

Ad punkt 32 Lysshow fra scenen 

Forvaltningen havde i sagsbehandlingen af tilladelsen ikke forholdt sig til det beskrevne lysshow fra scenen. 

Det er forvaltningens vurdering, at det ved koncerter af den størrelse er forventeligt med lys fra scenen. 

Der er ikke praksis for, at forvaltningen vurderer disse forhold, med mindre det fremgår i ansøgningen, at 

de ville lyse på facaden. Såfremt der søges om belysning på en facade, ville forvaltningen forholde sig til 

dette. Forvaltningen har ikke modtaget klager eller henvendelser vedrørende lyset fra scenen.  

 

Forvaltningen har evalueret Distortion-gadefester 2018. Evalueringen blev behandlet på Teknik- og 

Miljøudvalgsmøde den 1. oktober 2018. Udvalget tilkendegav på mødet, at de ønsker, at en eventuel 

ansøgning om Distortion 2019 skal politisk behandles, da udvalget ønsker, at der stilles skærpede krav til 

Distortion om overholdelse af regler og deadlines. Du kan læse evalueringen og om den politiske 

behandling af den her: https://www.kk.dk/indhold/teknik-og-miljoudvalgets-

modemateriale/01102018/edoc-agenda/1d181cd7-e203-4e02-a0d4-b6a521aa92c9/e7c21be1-dd5c-4bcc-

96cb-554faf78b42b    

 

Endnu engang tak for jeres evaluering. Forvaltningen har noteret jeres synspunkter og afventer politisk 

behandling af en eventuel kommende ansøgning om Distortion.  

 

Med venlig hilsen  

Pia Holm Nielsen 

Konstitueret vicedirektør 

Byens Anvendelse 

_______________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Teknik- og Miljøforvaltningen  
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